
Aan het college van B en W van de gemeente Groningen 
 
Groningen, 13 mei 2015 
 
Betreft:  vragen SP ex. artikel 41 RvO inzake garantiebanen 
 
Geacht college, 
 
Afgelopen maandag berichtte RTV Noord over de 935 extra banen die er tot en met 2016 voor 
arbeidsgehandicapten in de regio Groningen moeten komen. Afgelopen dinsdagavond zond 
het actualiteitenprogramma Nieuwsuur de reportage 'Waar is de garantiebaan?' uit. 
 
De zogeheten garantiebanen zijn een uitvloeisel van het landelijke Sociaal Akkoord waarin is 
afgesproken dat er 125.000 van zulke banen in 2026 gerealiseerd moeten zijn: 100.000 in de 
marktsector en 25.000 bij de overheid. Tegelijkertijd vindt er door de invoering van de 
Participatiewet per 1 januari jl. geen nieuwe instroom in de sociale werkvoorziening plaats . 
Per 1 januari 2015 staan er landelijk 15.000 mensen op de wachtlijst voor de sociale 
werkvoorziening (SW), in Groningen zijn dat er 160. Deze mensen zouden voorrang krijgen 
bij de plaatsing op garantiebanen.  
 
Uit de reportage van Nieuwsuur blijkt dat er dit jaar nog amper garantiebanen zijn 
gerealiseerd. In drie arbeidsmarktregio's zijn er nu 200 garantiebanen gerealiseerd, in één 
regio zijn 100 garantiebanen gerealiseerd, in veertien arbeidsmarktregio's gaat het om nul tot 
vijftig garantiebanen, elf arbeidsmarktregio's wilden Nieuwsuur geen cijfers verstrekken en 
zes regio's hebben niet gereageerd.  
Mensen met een SW-indicatie die op de wachtlijst staan, worden van kastje naar de muur 
gestuurd, horen niets van de gemeente en het UWV en zitten vanwege mogelijke 
herkeuringen in grote onzekerheid. 
 
Binnen de Groningse gemeentelijke organisatie worden volgend jaar 16 garantiebanen 
gerealiseerd. Er staan nu 160 mensen op de wachtlijst voor de sociale werkvoorziening, deze 
mensen krijgen voorrang bij plaatsing. 300 huidige SW'ers die bij Stadsbeheer werkzaam zijn, 
zullen op termijn vervangen worden door mensen met een garantiebaan. Al eerder heeft de 
SP-fractie aangegeven dat het met deze aantallen eeuwen duurt voordat arbeidsgehandicapten 
aan de beurt zijn voor een plek op de arbeidsmarkt. De overhaaste stopzetting van de sociale 
werkplaatsen zonder een sluitend alternatief gaat volgens de SP-fractie ten koste van deze 
kwetsbare groep mensen. 
 
Naar aanleiding van bovenstaande heeft de SP-fractie de volgende vragen aan u: 

1. Kunt u aangeven hoeveel garantiebanen er sinds 1 januari jl. in de arbeidsmarktregio 
Groningen, specifiek in de stad Groningen door sociale partners en binnen de 
gemeentelijke organisatie zijn gerealiseerd? Zo ja, hoeveel? Zo nee, waarom niet?  

2. Heeft de arbeidsmarktregio Groningen meegewerkt aan de enquête van Nieuwsuur? 
Zo nee, waarom niet?  

3. Heeft de arbeidsmarktregio dan wel de gemeente inmiddels contact met de 160 
mensen met een SW-indicatie die per 1 januari jl. op de wachtlijst staan? Zo nee, 
waarom niet? Zijn deze mensen inmiddels door het UWV benaderd in verband met de 
indicatiestelling voor een garantiebaan? Zo ja, hoeveel mensen hebben inmiddels een 
indicatie voor een garantiebaan gekregen? Zo nee, waarom niet? 

4. Kunt u aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot de 300 huidige SW'ers 



die binnen Stadsbeheer werkzaam zijn en op termijn vervangen zullen worden door 
mensen met een garantiebaan? Zo nee, waarom niet? 

5. Door mogelijke herkeuringen kunnen mensen die nu op de wachtlijst staan straks 
buiten de boot vallen en niet in aanmerking komen voor een garantiebaan. Kunt u 
aangeven hoeveel van de 160 SW'ers op de wachtlijst na indicatiestelling van het 
UWV niet in aanmerking komen voor een garantiebaan?  Zo nee, waarom niet? Hoe 
kijkt het college aan tegen de discrepantie tussen enerzijds het hebben van een SW-
indicatie en anderzijds het mogelijk niet in aanmerking komen voor een garantiebaan?  

 
Hoogachtend, 
 
 
Rosita van Gijlswijk 
SP-fractie 


